
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLENARI DE L'AJUNTAMENT DE DIA 23 DE 
FEBRER DE 2023.-

A les  oficines  municipals  de  Petra,  a  les  21,05  hores  del  dia  23  de  febrer  de  2023,  es  
reuneixen en primera convocatòria, als efectes de realitzar sessió pública ordinària del Plenari de 
l'Ajuntament, els regidors que a continuació es relacionen:
   

Sr. Miquel Jaume Horrach.               
  Sr. Víctor Manuel López Sánchez.
  Sr. Rafel Font Bauzà.

Sra. Magdalena Màrquez Ribot (telemàticament pel sistema ZOOM).
     Sr. Martí Sansaloni Oliver.

Sr. Miquel Santandreu Bestard.
Sr. Bartolomé Martorell Alzamora.

 Sr. Rafel Pastor Balle.
Sr. Pere Josep Bauçà Ferrer.
Sra. Francesca Maria Riutort Mestre.

  No hi assisteixen : --
           

Actua com a Secretari el qui ho és de la Corporació, Sr. Francisco González Benito, i la 
sessió es celebra a la Casa Consistorial, sota la presidència del Batle, Sr. Salvador Femenias Riera, 
el qual, abans de donar pas als assumptes de l'ordre del dia, excusa la inassistència presencial de la 
regidora del seu grup, per trobar-se constipada.

1.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR.-

S'aprova, per unanimitat dels membres del Plenari presents, conforme al que disposa l'article 
91.4  de  Llei  Balear  Municipal  i  de  Règim Local,  20/2006  de  15  de  desembre,  l'acta  plenària 
corresponent a la sessió celebrada en data 30-12-2022.

2.-  APROVACIÓ     PROVISIONAL  DE  L'ORDENANÇA  REGULADORA  DE  LA   
TAXA PER DRETS D'EXAMEN.-

El primer tinent de Batle, Miquel Jaume, actuant com a ponent per a aquest punt de l'ordre del 
dia,  recorda  que  a  l'Ajuntament  no  tenim  cap  ordenança  que  permeti  cobrir  les  despeses  dels 
processos  selectius  convocats  per  l'Ajuntament  i  que  els  interessats  es  presentaven  a  les  places 
corresponents sense pagar res; quan és lògic que paguin uns mínims doblers que permetin cobrir els 
costos que suporta l'Administració municipal, per tramitar aquests processos de selecció. El regidor 
d'Hisenda continua dient que s'ha previst convocar una plaça d'administratiu i una altra de jardiner 
per a la brigada d'obres, aquesta última per ser coberta per personal de la mateixa brigada. Continua 
dient  el  ponent  que s'han fet  mitges  per calcular  els  preus de la  taxa,  tenint  en compte que els  
processos  selectius  a  Petra  són  semblants  als  d'altres  Ajuntaments,  prenent  com a  base  que  es 
presentarien 3 candidats i  es farien un mínim de 3 reunions.  Després,  el  portaveu de l'equip de 
Govern finalitza la seva primera intervenció, relacionant les diferents tarifes que s'han contemplat a 
l'ordenança, amb avís previ que el cost del procés resulta més elevat com més alta és la categoria de 
l'empleat a seleccionar.

En el torn per als altres grups, diferents del de l'equip de Govern, el portaveu de Més, Pere 
Josep Bauçà, diu que li sembla bé pagar una petita taxa per la feina que fan els funcionaris. Per la 
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seva banda, el regidor del grup popular, Miquel Santandreu afegeix que segons quines oposicions es 
fa necessària la realització de test i la participació de professors per a l'avaluació.

Com que no es produeixen posteriors intervencions, el Sr. Batle sotmet directament a votació 
l'ordenança fiscal proposada, la qual es transcriu literalment a continuació:

ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA PER
DRETS D'EXAMEN

ARTICLE 1r. Fonament Legal.

En ús de les potestats previstes als articles 133.2 i 142 de la Constitució i a l’article 106 de la Llei 
7/1985, de 2 d’abril , reguladora de les Bases de Règim Local, i conforme amb el que disposen els 
articles 15 a 19 de Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el Text Refós de 
la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, aquest ajuntament percebrà la taxa per drets d'examen, 
que es regirà per la present ordenança fiscal, les normes de la qual s'atenen al que preveu l'article 
57 de la darrera norma esmentada.

ARTICLE 2n. Fet imposable.

Aquesta exacció s'exigeix per l'activitat tècnica i administrativa conduent a la selecció de personal 
funcionari  i  laboral  als  processos  selectius  que  convoqui  l'ajuntament  de  Petra  o  els  seus 
organismes  autònoms,  sempre  que  els  tràmits  administratius  i  tècnics  corresponents  siguin 
gestionats per dit ajuntament.

ARTICLE 3r. Meritació.

És merita la taxa i naix l'obligació de contribuir des del moment de la inscripció per a les proves 
selectives i incoació d'expedient per a la selecció dels candidats inscrits i subjecte passiu.

ARTICLE 4t. Subjectes passius.

Seran subjectes passius de la taxa les persones físiques que sol·licitin la inscripció com aspirants a 
les proves selectives referides a l'article 2n de la present ordenança.

ARTICLE 5è. Quota tributària.

La quantia de la taxa vindrà consistirà en una quantitat fixa en funció del grup de classificació o de 
titulació que correspongui a les places convocades per l'ajuntament, amb aplicació de les següents 
tarifes:

GRUP A1 o laboral fix de nivell
equivalent ................................................. ..40 €
GRUP A2 o laboral fix de nivell
equivalent ................................................. ..35 €
GRUP B o laboral fix de nivell
equivalent ................................................. .30 €
GRUP C1 o laboral fix de nivell
equivalent ................................................. .25 €
GRUP C2 o laboral fix de nivell
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equivalent ................................................. .20 €
AGRUPACIONS PROFESSIONALS o laboral fix de nivell
equivalent …………………………………...15 €

Tarifa reduïda :

S'aplicarà una reducció del 50% a la tarifa que correspongui, quan els inscrits per al procediment 
selectiu acreditin documentalment trobar-se en situació personal de demandant de treball al SOIB o 
al INEM, sense percepció de prestació econòmica i sense que hagin rebutjat cap oferta de treball 
formulada per dits organismes als interessats.

ARTICLE 6è. Liquidació i ingrés.

1) La taxa regulada en aquesta ordenança s'exigirà en règim d'autoliquidació per mitjà d'un ingrés 
directe a la Caixa municipal (Negociat de tribut) o al compte corrent de titularitat municipal indicat 
a  les  bases  de  la  convocatòria  corresponent;  dins  el  termini  previst  a  les  mateixes  per  a  la 
presentació de sol·licituds per part dels interessats.

2) La manca de pagament de la taxa en el termini esmentat al paràgraf anterior determinarà la no 
admissió de l’aspirant a les proves selectives.

3)  Quan  per  causes  no  imputables  al  subjecte  passiu,  l'activitat  tècnica  i  administrativa  que 
constitueix el fet imposable de la taxa no és realitzi, és procedirà a la devolució de l'import satisfet; 
o del 50% del mateix en cas que s'hagi realitzat parcialment la citada activitat .

Per tant , no procedirà cap devolució de l'import de la taxa, als supòsits d'exclusió de les proves 
selectives  per  causa  imputable  a  l'interessat,  tals  com no  complir  els  requisits  obligatoris,  no 
aportar els documents preceptius, desistiment de l'inscrit o altres apreciades per l'òrgan de selecció 
de conformitat amb les bases reguladores del procés selectiu; excepte en el cas de renúncia per 
escrit de l'interessat, abans d'aprovar-se la llista definitiva d'admesos, que implicarà la devolució 
del 50% de l'import de la taxa cobrada.

Disposició Final .

Aquesta Ordenança entrarà en vigor el dia següent de la publicació al BOIB de l'acord d'aprovació 
definitiva, incloent el text íntegre de la present Ordenança ; la qual començarà a aplicar-se des de 
dit moment, fins que es publiqui l'aprovació de la seva modificació o derogació.

La  proposta  d’aprovar  provisionalment  l’ordenança  fiscal  prèviament  transcrita  resulta 
aprovada per unanimitat dels membres del Plenari.

3.-   DELEGACIÓ DE L'EXERCICI DE COMPETÈNCIES A MATÈRIA D'IGUALTAT   
D'HOMES I DONES.-

El portaveu de l'equip de Govern municipal, Miquel Jaume, proposa la modificació del text 
que va sortir dictaminat de Comissió, ja que el Secretari es va adonar que contenia errors, quant a la  
normativa que s'hi citava; pel que fa als quals no va tenir temps d'advertir, en haver-se introduït 
l'assumpte per urgència a la sessió corresponent de la Comissió, pel proponent d'aquest assumpte. 
Continua dient Miquel Jaume que ara ja s'ha corregit el text en qüestió, perquè s'hi digui el que s'ha 
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de dir. Aquest ponent afirma després que es tracta de cedir l'exercici de la competència indicada 
perquè pagui la Mancomunitat les activitats que es facin en la matèria indicada. I acaba la seva 
intervenció  el  representant  de  l'equip  de  Govern,  anunciant  que  al  text  ara  presentat  es  canvia 
l'article 21 de la LBRL, pel 28 de la de la Llei Balear Municipal i de Règim Local, per la qual cosa 
la redacció final de la seva proposta d'acord plenari quedaria de la manera següent:

“Proposta cessió d'exercici de competències en promoció de la igualtat

Vist que conforme a l’article 25.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim 
Local, el municipi exercirà en tot cas com a competències pròpies, en els termes de la legislació de 
l'Estat i de les Comunitats Autònoms, en les següents matèries: (...) o) Actuacions en la promoció de 
la igualtat entre homes i dones així com contra la violència de gènere.

Vist que, de conformitat amb l'article 3.1.l) dels Estatuts de la Mancomunitat del Pla de Mallorca, 
de 4 de febrer de 1987, un dels objectius de la mancomunitat és mancomunar “aquells altres fins 
inclosos a l'àmbit de la competència municipal, descrits a la legislació estatal i autonòmica”, i que, 
per assumir la competència relativa a les actuacions en la promoció de la igualtat entre homes i 
dones així com contra la violència de gènere, és necessària la conformitat de la majoria de les dues 
terceres  parts  de  les  Entitats  mancomunades  interessades,  mitjançant  acord  del  Ple  de  la 
Corporació, adoptat pel vot favorable de la majoria absoluta del número legal dels membres.

Vist que és fa necessària l'aprovació de la delegació de l'exercici de la competència o) de l' article  
25.2 de la Llei 7/1985 relatiu a les actuacions en la promoció de la igualtat entre homes i dones així 
com contra la violència de gènere dels Ajuntaments a la Mancomunitat Pla de Mallorca.
Vist que hi ha la possibilitat de delegar l'exercici de les competències relatives a les actuacions en la 
promoció  de la  igualtat  entre  homes i  dones  així  contra la  violència  de gènere a través  de  la 
Mancomunitat Pla de Mallorca, en virtut de l’article 58 de la Llei Balear Municipal i de Règim 
Local (20/2006 de 15 de desembre), i els Estatuts de la Mancomunitat, l' Ajuntament de Petra en ple 
acorda el següent :

1r. Delegar l' exercici les competències relatives a les actuacions en la promoció de la igualtat entre 
homes i dones així com contra la violència de gènere dels ajuntaments a la Mancomunitat Pla de 
Mallorca, ajustant-se al que està previst a l'article 3 i concordants dels estatuts de la Mancomunitat.

2n. Notificar el present acord a la Mancomunitat.”

Al torn per als altres grups, diferents del de l'equip de Govern, el portaveu de Més, Pere Josep 
Bauçà, diu que li sembla bé la proposta formulada des del grup PI, ja que la Mancomunitat té més 
força per a aquests temes, segons l'opinió d'aquest regidor; el qual qualifica el canvi normatiu que 
s'ha fet al text dictaminat, com una cosa tècnica que no té més importància.

Tampoc ara es succeeixen posteriors intervencions a la del grup Més, per la qual cosa, el Sr. 
Batle sotmet directament a votació, la proposta més amunt transcrita, que resulta aprovada igualment 
per unanimitat dels membres del Plenari.

4.- MOCIONS,   ESCRITS, SOL·LICITUDS I INFORMACIONS.-  

a) Ja dins aquest altre punt de l'ordre del dia, el Batle procedeix a la lectura en veu alta d'un 
manifest referit al càncer, el qual es transcriu literalment a continuació:
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‘‘Manifest institucional de suport “Tots contra el càncer”

2030, l'any en què les xifres del càncer es dispararan: 1 de cada 2 homes ho tindrà, així com 1 de  
cada 3 dones.
Només a Espanya cada hora es diagnostiquen 32 nous casos i és la segona causa de mort al nostre 
país.
Amb aquestes xifres, és el moment de passar a l'acció i de multiplicar l'esforç en la lluita contra el  
càncer.

El  Govern  d'Espanya  ha  declarat  la  iniciativa  “Tots  Contra  el  Càncer”,  com  a  Esdeveniment 
d'Excepcional Interès Públic, (2022-2024), una oportunitat sense precedents per a conscienciar i 
mobilitzar a la societat espanyola sobre la importància de sumar els recursos i les capacitats de tots 
entorn d'un gran programa d'acció contra el càncer, que incrementi els recursos disponibles per a 
projectes de prevenció, recerca, atenció i divulgació.

És el moment de fer el primer pas per a aconseguir canviar les xifres, “Tots Contra el Càncer” té 
una missió molt clara: aconseguir el 70% de

la supervivència en càncer a Espanya per a 2030.

Per  tot  això,  demanem  un  esforç  per  a  impulsar  el  projecte  “Tots  Contra  el  Càncer”  i  així 
aconseguir els següents reptes:

1.Divulgació: Visibilitzar el càncer i el seu impacte en la societat buscant la mobilització social 
entorn de la causa càncer.
2.Prevenció: Incrementar la conscienciació social sobre la prevenció i detecció precoç del càncer, 
fomentant l'adopció d'hàbits de vida saludables i la participació en programes de detecció precoç 
per part de la societat.
3.Atenció:  Incrementar  la  atenció  a  pacients  i  familiars  per  a  mitigar  i  pal·liar  les  necessitats 
clíniques i no clíniques.
4.Recerca: incrementar la recerca oncològica perquè augmenti la taxa de supervivència en càncer, 
buscant l'excel·lència i la traslacionalitat, de manera que els resultats arribin al pacient gràcies al 
finançament.

El que fem avui pot canviar el nostre demà, però només si ens unim “Tots contra el càncer”.

b) Continua el Sr. Batle amb l'ús de la paraula, informant ara sobre les fuites d'aigua potable; 
sobre això diu que: Malauradament el poble torna a estar aixecat per aquestes fuites, si bé afirma que 
gràcies als treballs municipals per corregir aquest problema, s'estan aconseguint estalviar 84 tones 
d'aigua per dia,  cosa que és molta aigua.  Comenta després Salvador Femenias que un senyor va 
cercant les fugides i encerta gairebé sempre, mentre que Toni Riutort, de la brigada d'obres, intenta 
no trencar cap tub. Segueix dient Salvador que quan es detecta una fuita es posa un collarí, però que 
això és provisional,  perquè es tractaria  de posar tubs nous.  En opinió del  Batle es necessitarien 
2.000.000 d'euros per a l'arranjament de la situació i després fa referència a la qualitat de l'aigua 
potable a Petra, de la qual afirma que no té nitrats, ni fecals, que és bona i barata; i a la qual qualifica 
com un tresor del qual cal conscienciar-se, fent-ne un ús raonable.

c) Ara és el primer tinent de Batle, Miquel Jaume, qui intervé aportant informació sobre les 
properes  eleccions:  el  representant  esmentat  de  l'equip  de  Govern  anuncia  que  el  4  d'abril  està 
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prevista la convocatòria de les municipals i que a partir d'aquí comença tot un protocol, tot recordant 
que el vot per correu s'ha de preparar amb antelació. També recorda el regidor esmentat que cal 
seleccionar  els  membres  de  les  Meses  electorals,  per  la  qual  cosa,  les  sessions  plenàries  convé 
endarrerir-les fins a veure com queda el calendari electoral. Continua la intervenció del portaveu del 
PI assenyalant que després de les eleccions encara haurà de celebrar sessió al juny el Plenari per a 
l'aprovació de la seva última acta.

d) El també regidor de promoció econòmica, Miquel Jaume, es refereix després a una fira de 
l'ocupació que es va fer al Teatre municipal, tant dins com fora, matisa Miquel; i en què hi va haver  
expositors de la FP, de sindicats, de conselleries implicades en la matèria i d'empreses interessades a 
contractar empleats. El regidor Jaume considera interessant aquesta iniciativa, sobretot per cercar 
feina, i informa que a la Conselleria corresponent fins i tot poden donar un certificat a qui sap fer una 
feina.

 4.- DECRETS DE BATLIA.-

No es produeixen intervencions, quant a aquest altre punt de l'ordre del dia, per la qual cosa, 
el Sr. Batle dóna pas al següent.

5.- INTERPEL·LACIONS, PRECS I PREGUNTES.-

El  portaveu de Més per Petra, Sr. Pere Josep Bauçà, interpel·la l'equip de Govern per la 
modificació puntual de les NNSS relativa a la ronda, que es va aprovar inicialment; dient que ara els 
veïns es troben en “stand by”,  davant la qual cosa,  pregunta als membres d'aquest equip: Quan 
resoldran les al·legacions presentades i tiraran endavant amb aquesta modificació del planejament?.

La resposta  per  a  l'anterior  qüestió  prové del  regidor  Miquel  Jaume,  el  qual  afirma que 
l'assumpte  està  aturat  precisament  a  la  Conselleria  controlada  pel  Partit  de  Més  i  que  la  dita 
Conselleria no té termini per contestar a l'Ajuntament, essent el seu informe ambiental preceptiu. És 
per això, segueix dient el portaveu Miquel Jaume, que estaria bé que els regidors de Més de Petra 
empenyessin en aquesta Conselleria, que Miquel qualifica com a seva.

Torna a prendre la paraula Pere Josep, que ara s’interessa pels tràmits que competeixen al 
Consell Insular. El regidor Miquel Jaume li contesta que creu que aquests sí que hi són, però que 
l'important és que hi siguin tots. Afegint aquest regidor que per a la modificació puntual de l'escoleta 
passa el mateix, ja que segons explica Miquel, quan no es necessita el tràmit ambiental, de totes 
maneres es requereix que la Conselleria digui expressament que no cal aquest tràmit, amb la qual 
cosa  tornem  al  mateix,  ja  que  segons  comenta  el  regidor  esmentat,  un  director  general  de  la 
Conselleria en qüestió ja li va dir que anaven endarrerits.

I no havent-hi més intervencions,  i en no haver públic present a la sala,  el Sr. President 
aixeca la sessió a les 21,40 hores, i jo com a Secretari estenc la present acta la qual certific.

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT
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	Sr. Miquel Santandreu Bestard.
	Sr. Bartolomé Martorell Alzamora.
	Sr. Rafel Pastor Balle.
	Sr. Pere Josep Bauçà Ferrer.
	No hi assisteixen : --
	
	El primer tinent de Batle, Miquel Jaume, actuant com a ponent per a aquest punt de l'ordre del dia, recorda que a l'Ajuntament no tenim cap ordenança que permeti cobrir les despeses dels processos selectius convocats per l'Ajuntament i que els interessats es presentaven a les places corresponents sense pagar res; quan és lògic que paguin uns mínims doblers que permetin cobrir els costos que suporta l'Administració municipal, per tramitar aquests processos de selecció. El regidor d'Hisenda continua dient que s'ha previst convocar una plaça d'administratiu i una altra de jardiner per a la brigada d'obres, aquesta última per ser coberta per personal de la mateixa brigada. Continua dient el ponent que s'han fet mitges per calcular els preus de la taxa, tenint en compte que els processos selectius a Petra són semblants als d'altres Ajuntaments, prenent com a base que es presentarien 3 candidats i es farien un mínim de 3 reunions. Després, el portaveu de l'equip de Govern finalitza la seva primera intervenció, relacionant les diferents tarifes que s'han contemplat a l'ordenança, amb avís previ que el cost del procés resulta més elevat com més alta és la categoria de l'empleat a seleccionar.
	En el torn per als altres grups, diferents del de l'equip de Govern, el portaveu de Més, Pere Josep Bauçà, diu que li sembla bé pagar una petita taxa per la feina que fan els funcionaris. Per la seva banda, el regidor del grup popular, Miquel Santandreu afegeix que segons quines oposicions es fa necessària la realització de test i la participació de professors per a l'avaluació.
	Com que no es produeixen posteriors intervencions, el Sr. Batle sotmet directament a votació l'ordenança fiscal proposada, la qual es transcriu literalment a continuació:
	La proposta d’aprovar provisionalment l’ordenança fiscal prèviament transcrita resulta aprovada per unanimitat dels membres del Plenari.
	2n. Notificar el present acord a la Mancomunitat.”
	Al torn per als altres grups, diferents del de l'equip de Govern, el portaveu de Més, Pere Josep Bauçà, diu que li sembla bé la proposta formulada des del grup PI, ja que la Mancomunitat té més força per a aquests temes, segons l'opinió d'aquest regidor; el qual qualifica el canvi normatiu que s'ha fet al text dictaminat, com una cosa tècnica que no té més importància.
	Tampoc ara es succeeixen posteriors intervencions a la del grup Més, per la qual cosa, el Sr. Batle sotmet directament a votació, la proposta més amunt transcrita, que resulta aprovada igualment per unanimitat dels membres del Plenari.
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